
AFA
ESCOLA DOCTOR ROBERT

REUNIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA DE L’AFA DE L’ESCOLA DOCTOR ROBERT

Lloc: Escola Dr Robert
Data: 10 octubre 2023
Inici reunió: 21:00
Assistents: Elisabet Climent, Meritxell Coll, Irati Aldanondo, Marta Francàs, Anna
Gamell, Franc Olivé, Àurea Ribas, Rocío Busquets, Cynthia Màrquez, Amadeu Rosell,
Noemí González, Júlia Ferrer, Eduardo Forte, Marina Vilà, Anna Sau, Lina Castrillón,
Alicia Batlle, Luisa Yepes, Maria Angels Morer, Anna Domingo.

ORDRE DEL DIA :
1. Aprovació, si escau, acta reunió 21/9/2023.
2. Data Quina Nadal.
3. Creació nova junta (presidència, vicepresidència i comissions).
4. Menjador.
5. Pancartes pel decret de l’educació inclusiva.
6. Precs i preguntes.

1. Aprovació, si escau, acta reunió 21/9/2023.
L’acta s’aprova sense cap esmena.

2. Data Quina Nadal.

Es decideix organitzar la quina el dia 1 de gener del 2024 a les 18h00.

3. Creació nova junta (presidència, vicepresidència i comissions).

Es presenten els nous membres de la junta. S’explica el funcionament de cada comissió i
els membres escullen a quina comissió volen participar.

COMISSIÓ MEMBRE/S

PRESIDÈNCIA Franc Olivé

VICEPRESIDÈNCIA Irati Aldanondo

SECRETARIA Àurea Ribas

TRESORERIA (4 PAX)
(falta 1 pax)

Marta Francàs, Meritxell Coll , Eduardo Forte, Xavier Mas

FESTES (falten 3 pax) Anna Gamell, Anna Sau, Luisa Yepes, Lina Castrillón, Roger
Costejà, Alicia Batlle

PATI Amadeu Rosell, Noemí González

MENJADOR Rocio Busquets, Ana Pérez, Julia Ferrer, Anna Domingo, Marina



Vilà

EXTRAESCOLARS I
COMUNICACIÓ

Silvia Vilanova, Maria Angels Morer

Els membres de la junta que no han pogut assistir a la reunió s’afegiran a tresoreria i festes,
decidiran a quina comissió volen participar pel grup de whatsapp.

4. Menjador

La comissió de menjador presenta la situació actual que viu el menjador del centre (queixes,
licitació, convenis…).

A causa dels problemes dels darrers anys es valora la necessitat de canvi. Ara com ara, hi
ha diferents opcions: que l’Ajuntament faci licitació, que l’Ajuntament faci gestió directa o
que el consell comarcal faci licitació.

La comissió de menjador parlarà amb l’Ajuntament de Camprodon per veure què es pot fer i
després valorar i negociar les diferents possibilitats.

La comissió de menjador exposarà la situació a l’Assemblea General per tal que les famílies
estiguin informades. Posteriorment, es passarà una enquesta a les famílies per saber quina
classe de menjador volen (el preu, el menjar, la proteïna animal…) i així poder iniciar unes
negociacions segons la voluntat de les famílies.

Es passa un document amb el resum de la situació del menjador [adjunt].

Es passa un document amb el cost del menú desglossat [adjunt].

Algunes famílies es queixen sobre l’excés de verdura i llegums als menús, des de l’empresa
segueixen les pautes que marca el Departament de Salut. Es valora fer xerrades sobre
l’alimentació a les famílies. La major part de la junta vota en contra d’organitzar aquestes
xerrades. Es passarà la guia del Departament de Salut a les famílies perquè tinguin la
informació.

5. Pancartes pel decret de l’educació inclusiva.

Es valora la participació en l’acció conjunta organitzada per l’AFFAC “Jo també hi vull anar”.
La majoria vota a favor de participar. La responsable de coordinar l’acció serà l’Elisabet
Climent.

6. Precs i preguntes.

- Es demana que es mantingui un to respectuós, que es pugui debatre obertament els
temes i, que no hi hagi faltes de respecte en totes les reunions.

- Pati: Es debat sobre el projecte pati (qui haurà de fer les inversions, el manteniment
del pati fins que no s’iniciï el projecte, les dificultats que presenta el pati)

- Pediatria a la Vall: Han arribat queixes de famílies per la falta d’un personal fix de
pediatria al CAP de Camprodon. Algunes AFA ja han iniciat el procés de manera
formal de recollida de firmes. Secretaria es posarà en contacte amb l’AFA de Sant
Joan de les Abadesses per veure en quin punt estan i compartir objectius i mètodes.

- Tresoreria presenta l’estat de comptes [adjunt].
- Per tal de millorar la transparència de l’AFA es vota a favor de presentar el romanent

del que es disposa a l’Assemblea General.



- Barra Puríssima. Es valora la barra del curs 22/23 (366€ aprox.). L’opinió general és
que és massa feina per poc benefici. Presidència demanarà a la Mancomunitat com
s’organitzarà i s’acabarà de decidir per whatsapp. També queda oberta la possibilitat
d’organitzar alguna altra cosa per aquelles dates, si algú té una idea farà l’aportació
pel grup de whatsapp.

- La Diputació organitza xerrades per les famílies sota el programa “Sigues Tu” que
cal demanar a través de l’Ajuntament. Es vota a favor de demanar les xerrades per
les famílies.

- Data propera reunió: la junta convoca reunió el proper 7 de novembre a les 21:00 a
l’escola.

ACORDS I DECISIONS :

- Quina Nadal el dia 1 de gener del 2024.
- La comissió de menjador es reunirà amb l’alcaldia de Camprodon per parlar

sobre el menjador.
- No s’organitzaràn xerrades sobre l’alimentació saludable.
- La Comissió de menjador crearà una enquesta per saber quin menjador volen

les famílies.
- Es participarà en l’acció col·lectiva “Jo també hi vull anar”.
- Secretaria es posarà en contacte amb l’AFA de Sant Joan de les Abadesses

per la demanda de més pediatres al CAP.
- Secretaria enviarà a l’Ajuntament de Camprodon la demanda per fer els tallers

organitzats per la Diputació de la campanya “Sigues tu, famílies”.
- Es convoca la propera reunió de la junta el 7 de novembre a les 21:00.
- Es demanarà reunió amb direcció el 6 de novembre a les 17:00.

Camprodon 11 /10/2023



Cronologia
MENJADOR ESCOLAR 

(2015-2024) 



Cronologia Menjador
ESCOLA DR. ROBERT (2015-2024)

El motiu de fer-vos partíceps d'aquesta "memòria cronològica" del
servei de menjador de la nostra escola... és per situar-vos  i/o

informar-vos de totes les situacions viscudes durant aquests anys i les
decisions preses en cada moment per les circumstàncies que ens van
acompanyar durant el període 2015-2022. També traslladar quins   

 canvis es poden presentar aquest 2022-2023 i quines decisions        
 s´hauran de prendre amb la gestió del servei de menjador de cares al

2023-2024. 



EIX CRONOLÒGIC:

Menjador escolar...

2015-2016

2016-2017

2017-2018

2018-2019

2019-2020

NOVA DIRECCIÓ 
MIREIA VILALTA 

RENOVACIÓ
CONVENI AMB

CONSELL COMARCAL
EMPRESA SERUNION

CANVIS DIRECCIÓ ESCOLA
 EMPRESA DE MENJADOR

SERUNION 

ESBORRANY NOU   
 DECRET

SERVEIS MENJADOR 

TROBADA AFA´S DEL
RIPOLLÈS I FAPAC

CONSELL COMARCAL
TIRA ENDAVANT LA 1A
LICITACIÓ PERÒ
SURT IMPUGNADA

CONTINUEM 1 ANY
MÉS AMB SERUNION

ESTAT ALARMA COVID-19 

CONSELL COMARCAL TIRA
ENDAVANT LA 2A LICITACIÓ



EIX CRONOLÒGIC:

Menjador escolar...

2020-2021

2021-2022

2022-2023

2023-2024

2024-2025

 2ON ANY LICITACIÓ
 

COMISSIÓ
SEGUIMENT
COMARCAL
MENJADORS

NOVA DIRECCIÓ
JOSEP MA CASTAÑO

 
NOVA EMPRESA
  DE MENJADOR
ESCOLAREST

(CONSELL COMARCAL)
 

MESURES COVID

NOVA DIRECCIÓ
MERITXELL CASTÁN

 
3ER ANY LICITACIÓ

 
INFLACIÓ

PRODUCTES
 

RENOVACIÓ 
COMPETÈNCIES

CONSELL I
DEPARTAMENT

4ART I ÚLTIM ANY DE
LICITACIÓ EMPRESA

ESCCOLAREST
 

 DECISIÓ AFA GESTIÓ
SERVEI MENJADOR

 
ELECCIONS 
MUNICIPALS

 
CONSTITUCIÓ
PRESIDÈNCIA

CONSELL COMARCAL



Menjador Escolar... 
CURS 2015-2016

Rosa Gibert (Drectora de centre durant molts anys...) ens informa que finalitza
el seu mandat com a directora, així mateix també ens informa que finalitza el
contracte de menjador signat aleshores amb l´empresa Serunion. I deixa a la
nova Junta d´AFA la difícil decisió d´escollir una empresa de menjador per la

gestió del servei. La Junta valora els projectes presentats i és decideix
continuar amb la mateixa empresa per l´experiència en menjadors escolars, per
la llarga trajectòria a la nostra escola, per la facilitat de tracte i predisposició a

escoltar les demandes, perquè compren productes de proximitat, per el grau
de satisfacció del personal, per la alta sensibilitat envers a les intoleràncies
alimentàries i per la alta disponibilitat econòmica per fer-se càrrec de les

beques menjador sense alterar en cap moment el servei..



Menjador Escolar... 
CURS 2016-2017

Entra Mireia Vilalta com a nova directora. És revisa el PLA DE FUNCIONAMENT
DE MENJADOR i és crea una Comissió de Menjador per vetllar la gestió
juntament amb la Direcció, La comissió serà formada per membres de la

Comissió Menjador AFA, Directora, Coordinadora Menjador i Empresa. S
´acorden reunions trimestrals.

A l´espera del NOU DECRET DE MENJADORS que regularà el funcionament per
part de les AFA´S... (el decret/llei que empara la gestió del servei menjador és
el DECRET 160/1996 de 14 de maig) però actualment queda mancat per una
regulació més específica i el Departament està elaborant un nou decret... per
aquest motiu només podem renovar el conveni amb Consell Comarcal a 1 any

vista. Així mateix queden afectades les condicions del contracte que tenim
signat amb SERUNION a nivell d´inversions.

 



Menjador Escolar... 
CURS 2017-2018

 FAPAC ens convida a una assemblea per informar-nos que comporta el nou
decret de menjadors i com ens afecta com a AFA la gestió del SERVEI DE

MENJADOR ESCOLAR. 
 El model de gestió actual es regula a partir del Decret de menjadors de l’any

1996 i contempla que els Consells Comarcals tinguin la competència de gestió
del servei. Aquesta competència delegada per part del Departament la pot portar

a la pràctica de diverses maneres, com per exemple, establint convenis amb les
AMPA.

 Malgrat l’argument jurídic que estant fent servir alguns Consells Comarcals de la
província de Girona es pot mantenir el model actual de gestió ja que el marc

normatiu actual ho permet. Donada la situació és necessari que el Departament
tingui un pronunciament per tal d’aclarir aquest fet i desmentir als Consells

Comarcals o establir un mateix criteri per a totes les AMPA. Es proposa mantenir-
se en la mateixa postura a les AMPA que vulguin continuar amb la gestió dels

servei fins que no hi hagi un posicionament clar per part del Departament sobre
aquest tema. FaPaC, en vistes a un nou Decret. 

 
 



Menjador Escolar... 
CURS 2018-2019

 Consell Comarcal ens informa que degut a l´aturada del polèmic Nou Decret de
Menjadors (FAPAC tomba el decret) per part del Departament d´Educació i amb la Llei de

Contractació Pública, és troben en un marc "il·legal" per continuar signant convenis de
menjadors amb les AFA´s del Ripollès i és veuen amb    l´obligació "per no incaure també

amb una responsabilitat patrimonial" preparar el plecs i tirar endavant amb la licitació dels
menjadors del Ripollès, però una impugnació atura tot el procés.

 
MOTIU IMPUGNACIÓ ALS PLECS DE LA CONTRACTACIÓ / LICITACIÓ 2019:

"L’Associació de menjadors ecològics som professionals de diferents àrees d’activitat
(producció, alimentació i educació), que el 31 d’octubre de 2013 ens vam establir com a
associació sense ànim de lucre amb l’objectiu de promoure la producció ecològica local i
els menjadors ecològics i de proximitat com a model saludable, educatiu, sostenible i just i
és per això que vist el plecs per a la contractació del servei de menjador que ha licitat el

Consell Comarcal de Ripoll ens veiem amb la necessitat de recorre’ls per resultar
contraris a l’interès general, incomplir normativa bàsica de contractació administrativa

(lotització i impossibilitat de concurrència pública) i per resultar abusiu el que condiciona
seriosament la qualitat del servei."

A partir d´aquesta impugnació... tornem a signar conveni amb Consell Comarcal per un
any més i és continua el servei de menjador amb SERUNION.

 
 



Comencem el curs amb una nova Presidència al Consell Comarcal del Ripollès (Joaquim
Colomer) el qual ens informava per escrit que:

¨"Els canvis legislatius impossibiliten seguir amb el règim de convenis que fins ara els
Consells Comarcals establíem amb les AMPAs, però hem de buscar fórmules que permetin,

dins la legalitat, que les AMPAs i les direccions dels centres escolars segueixin podent
realitzar la tasca de control i seguiment en aquest servei escolar essencial que és el

menjador escolar, en tant que és una peça més del projecte educatiu de cada escola. És per
això que ahir es van convocar les AMPAs de la comarca per exposar en quin estat es troba

el procés de licitació dels menjadors escolars per al nou curs escolar. Davant la situació
provocada per la impugnació del procés de licitació ens veiem obligats a prorrogar el

mateix règim de convenis que hem anat establint els darrers anys."
A data 30 d´octubre 2019 Consell Comarcal convoca a totes les AMPA´s del Ripollès a una
trobada amb el Director General d´Atenció a la Família i Comunitat Educativa (Juanjo Falcó)
el qual transmet la voluntat que els serveis Jurídics de la Generalitat redactarien una norma

on reconeixerien la manera de fer possible que les AMPA/AFA poguessin continuar
gestionant el menjador escolar dins de la legalitat dels Consells Comarcals.

 
A DATA 14 DE MARÇ 2020 ÉS DECLARA L´ESTAT D´ALARMA PER
AFRONTAR LA SITUACIÓ D´EMERGÈNCIA SANITÀRIA COVID-19

Menjador Escolar... 
CURS 2019-2020



Menjador Escolar... 
CURS 2020-2021

 Consell Comarcal torna a demanar a les AFA´S un posicionament de cares a: LICITAR o gestionar-
ho nosaltres directament com EMPRESA i /o fer CONCURS PÚBLIC ja que no tenen clara

l'aprovació de la norma al Parlament BOPC591 de 28/04/202
         ARTICLE 172 MODIFICACIÓ DE LA LLEI 12/2009 (EDUCACIÓ)

                2. S'afegeix una disposició addicional, la vint-i-novena, a la llei 12/2009, que diu:
   <<Disposició addicional vint-i-novena. Foment de la participació de les famílies en la gestió dels

centres educatius públics per mitjà de la gestió dels menjadors escolars.>>
Així mateix vam insistir que AFA/ESCOLA li calia temps per debatre i prendre una decisió

consensuada amb totes les parts implicades amb la gestió i el funcionament del servei de menjador. I
que amb els moments d´incertesa amb la que ens trobàvem i amb les delicades situacions familiars

que es vivien... amb estats de salut agreujats i logístiques complicades,....no era el millor moment per
debatre quin model de gestió escollíem.

Finalment la situació d´incertesa per la magnitud de l´estat d´alarma, la responsabilitat de la gestió i
la insistència de Consell Comarcal... va portar a la Junta AFA la decisió d´acollir-se a la licitació amb

la resta d´escoles del Ripollès.
Nova direcció: Josep Ma Castaño, nova empresa de menjador que gestionarà el servei per part del

Consell Comarcal: Escolarest/Eurest i nova coordinadora de menjador.
És manté una reunió amb les noves coordinadores de cuina (Sandra) i monitoratge (Sònia) de la

nova empresa. Expliquen el seu funcionament i com encaren la gestió del servei de menjador amb les
mesures COVID del moment.

S´acorden reunions trimestrals per vetllar el servei entre Comissió Menjador, Direcció, Empresa i Consell
Comarcal i la possibilitat de la comissió de menjador poder fer un àpat a l´escola per comprovar

funcionament i qualitat.



Menjador Escolar... 
CURS 2021-2022

 Les tasques de menjador en aquest període (2on any licitats per Consell Comarcal) continua estant::
 

 *La supervisió dels menús mensuals.
*La gestió de reclamacions per part de les famílies, que poder veuen algun plat no adequat o que no

agrada,
* Les reunions trimestrals amb Direcció per traslladar aquestes reclamacions de les famílies i/o inquietuds

* Les reunions trimestrals amb Consell Comarcal i representant AFA de cadascuna de les escoles del
Ripollès que van bé per veure maneres de fer i veure també inquietuds d´altres escoles.(existeixen actes 

 d´aquestes reunions).
A finals de curs s´envia a les famílies una enquesta per valorar el servei i així intentar millorar el servei
(dintre les possibilitats que tenim ja sigui perquè tenim un cost del menú baix i un estat de cuina que

només permet 2/3 tipus de cocció).
 
 
 
 
 
  
 
 



Menjador Escolar... 
CURS 2022-2023

Enguany tornem a tenir canvi de direcció i cap d´estudis: Meritxell Castán i Mariona
Lodeiro 

Aquest any és el 3er curs que Consell Comarcal continuarà gestionant el nostre servei de
menjador, així mateix s´hauran de tenir en compte certs temes,  per a treballar-ho des la

Comissió de Menjador i és farà  l´aportació a la Junta per prendre decisions en comú::
* Revisió PLA DE FUNCIONAMENT DE MENJADOR per aquest curs (rati monitoratge)

  *Inflació preus matèria prima i com repercuteix als menús
* Inversions per part d´Eurest planxa (petita) + ganivets?
* Reparació nevera (pendent contesta Consell Comarcal)

* Acotar respostes enquesta menjador final de curs per trobar millores
* Reunions trimestrals Comissió De Menjador amb Direcció

*Reunions trimestrals amb Consell Comarcal (escollir representant AFA segons
disponibilitat)

* A nivell de Junta aniria bé fer la revisió dels PLECS i condicions de la LICITACIÓ (estudi
cost menú i despeses que repercuteixen sobre aquest, criteris qualitat, productes

proximitat i/o petjada ecològica...) això servirà com a base per tenir més criteris a l´hora de
decidir quina potser la millor oferta/gestió entre les que és puguin presentar a un any vista.

De cares a final d´any 2022 Consell Comarcal té que renovar les competències amb el
Departament d'Ensenyament. Si continuen amb la competència delegada del Departament

pel què fa al transport i el servei de menjador... de cares al curs 23-24 poder tornen a
demanar el posicionament de les AFA´S davant la gestió del servei menjador i la pregunta

poder serà: TORNAR A LICITAR?



Menjador Escolar... 
CURS 2023-2024

Serà el 4art i últim any de licitació amb Consell Comarcal i la Junta AFA haurà de tornar a
prendre una decisió i tot dependrà també de:

 * La renovació del Conveni de Competències (transport i menjadors) entre Consell Comarcal i
el Departament d'Ensenyament.

*Eleccions Municipals ... 
*Com queda constituïda la Presidència del Consell Comarcal després de les eleccions.

 * Quina "voluntat política" té el Consell Comarcal que presideixi i quina sensibilitat té davant la
gestió del servei de menjadors de les escoles del Ripollès i quin tipus de col·laboració vol portar

a terme amb les AFA´s de la comarca.
Davant les opcions de gestió que es poden presentar... s´haurà de valorar l´oferta  de gestió i

aprovar per Junta.
Què és pot valorar d´una oferta de gestió?

La qualitat i la quantitat de la matèria prima
Els criteris de proximitat dels productes

Composició i varietat dels menús amb producte fresc i/o temporada
Tipus cocció dels aliments

Bona predisposició a fer canvis
Compliment ratis monitoratge

Aportacions i/o inversions a cuina
Trajectòria i/o solvència professional

El % de benefici industrial no en detriment del servei
 i tot el què és cregui convenient....



Moltes gràcies pel
vostre temps !!!





COMPTES AFA 



COMPTES AFA 

LIQUIDACIÓ TANCAMENT CURS 2022 - 23

PRESSUPOST CURS 2023 - 24



LIQUIDACIÓ TANCAMENT CURS 2022 / 23

INGRESSOS

Pressupostat Realitat

Quotes AMPA 3.925,00 € 4.025,00 €

Barra Puríssima 0 ,00 € 366,59 €

Quina Nadal 2.000,00 € 3.629,38 €

Lluminetes Nadal 750,00 € 959,50 €

Altres ingressos 71,31 €

Barra Festa Major 4.200,00 € 5.410.89 €

Superàvit curs anterior 1.170,00 €

Total Ingressos 12.045 € 14.462’67 €



LIQUIDACIÓ TANCAMENT CURS 2022 / 23

DESPESES

Pressupostat Realitat

Lant Advisors (protecció dades) 65,00 € 60,50 €

Quota Fapac 190,00 € 189,02 €

Impost de societats i altres tributs 200,00 €

Loteria de Nadal 30,00 € 0 €

Despeses financeres 225,00 € 213,17 €

Gestoria 580,00 € 456,78 €

Total Despeses 1.290,00 € 919,47 €



LIQUIDACIÓ TANCAMENT CURS 2022 / 23
INVERSIONS

Pressupostat Realitat

Marxa de regularitat 120,00 € 299,56 €

25€ pel tió per aula (25x11) 275,00 € 437,14 €

Esmorzars 1.500,00 € 841,56 €

Espectacle dia carnestoltes 500,00 € 0 €

Xerrada 0,00 € 0,00 €

Jocs florals 725,00 € 1.210,79 €

Lot de llibres per les aules (25x11) -  s’inclou a Jocs Florals 275,00 € 0,00 €

Autobús colònies de 6è 700,00 € 720,00 €

Informàtica 1.300,00 € 4.511,05 €

Materials per les aules 2.700,00 € 5.482,69 €

Pati / menjador 2.065,00 € 2.155,42 €

Extres 150 € 116,78 €

3€ per excursió i nen 720,00 € 642,00 €

Total inversions 11.030,00 € 16.416’99 €



LIQUIDACIÓ TANCAMENT CURS 2022 / 23

RESUM

Pressupostat Realitat Desviació

INGRESSOS 12.045,00 € 14.462,67 € 20,07%

DESPESES - 1.290,00 € - 919’47 € 28.72%

INVERSIONS - 10.755,00 € - 16.416’99 € -52.65%

TOTAL BALANÇ FINAL 0,00 € - 2.873,79€

DÈFICIT



PRESSUPOST CURS 2023/24

INGRESSOS

Quotes AMPA

Quina Nadal

Lluminetes Nadal

Barra Festa Major

Total Ingressos



PRESSUPOST CURS 2023/24

DESPESES

Lant Advisors (protecció dades)

Quota Fapac

Impost de societats i altres tributs

Loteries de Nadal

Despeses financeres

Gestoria

Total Despeses



PRESSUPOST CURS 2022 / 23
INVERSIONS

Marxa de regularitat

Total inversions 10.755 €



PRESSUPOST CURS 2022 / 23

RESUM

INGRESSOS 12.045,00 €

DESPESES -1.290,00 €

INVERSIONS -10.755,00 €

TOTAL BALANÇ FINAL 0,00 €


